
R A D A G M J N Y 
Wielka Nieszawka 

Protokol nr XV/2016 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 27 stycznia 2016 roku 

w godz. od 15:00 do 17:05 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 
Obecni wg list obecnosci stanowi^cych zal^czniki nr 1 i nr 2 do protokoiu. 

Porzadek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj?cie porz^dku obrad. 

2. Przyj?cie protokoiu z X I V sesji, ktora odbyla si? w dniu 15 grudnia 2015 roku. 
3. Sprawozdanie z prac Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwi^zywania Problemow 

Alkoholowych w zakresie profilaktyki alkoholowej za 2015 rok (druk nr 1). 
4. Sprawozdanie z prac Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwi^zywania Problemow 

Alkoholowych w zakresie przeciwdzialania narkomanii za 2015 rok (druk nr 2). 
5. Rozpatrzenie projektow uchwal w sprawie: 

a) przyj?cia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi^ywania Problemow Alkoholowych 
na rok 2016 (druk nr 3), 

b) przyj?cia Gminnego Programu Przeciwdzialania Narkomanii na 2016 rok (druk nr 4), 
Przerwa 

c) budzetu partycypacyjnego w Gminie Wielka Nieszawka na rok 2017 (druk nr 5), 
d) zaliczenia drog do kategorii drog gminnych oraz ustalenia ich przebiegu (druk nr 6), 
e) podj?cia dzialan w celu realizacji inwestycji gminnej pn. „Centrum Spoleczno-Kulturalne 

w Wielkiej Nieszawce" (druk nr 7), 
f) podj?cia dzialan w celu realizacji inwestycji gminnej pn. „Budynek Usiug Komunalnych w 

Wielkiej Nieszawce (druk nr 8). 
Przerwa 

6. Informacjazdzialalnosci Komisji mi?dzysesjami-referuj^przewodniczacy Komisji. 
7. Informacja Przewodnicz^cego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 
8. Interpelacje i wolne wnioski. 
9. Zakohczenie sesji. 

Ad. 1 
a) XV sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyl Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz 
Smiechowski. Na wst?pie powitat Pana Wojta, Pana Sekretarza, Pani^ Skarbnik, Panie i Panow 
Radnych oraz zaproszonych gosci. 
Przewodniczacy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 14 
(nieobecny radny Arkadiusz Wyrzykowski), co oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do 
podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Nast?pnie Przewodniczacy Rady poprosil o zglaszanie uwag do porz^dku posiedzenia, ktory 
radni otrzymali z materialami na sesj?. 
Radni nie wniesli uwag do porz^dku obrad. 
Przewodniczacy poddal pod glosowanie porzadek obrad X V sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie 
bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la porzadek obrad 
X V sesji jednoglosnie. 
Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biez^cego do godz. 14-ej 
nie wptyn?iy do biura Rady Gminy zadne uv/agi co do tresci protokoiu z X I V sesji, ktora odbyla 
si? w dniu 15 grudnia 2015 r. W zwi^zku z tym poddal pod glosowanie przyj?cie protokoiu z X I V 
sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie 
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bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania 
protokol z XIV sesji zostal przyj?ty przez Rad? Gminy jednoglosnie. 
Ad. 3 
Przewodniczacy Rady poprosil Przewodniczacy Gmirmej Komisji ds. Profilaktyki i 
Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych Barbar? Slesik o przedstawienie sprawozdania w 
zakresie profilaktyki alkoholowej za 2015 rok (druk nr 1). 
Przewodnicz^ca Barbara Slesik - poinformowaia, ze prace G K P i R P A w Wielkiej Nieszawce w 
2015 r. skoncentrowane byly na dzialaniach profilaktycznych skierowanych przede wszystkim do 
srodowiska dzieci i mlodziezy, ale rowniez do osob doroslych: uzaleznionych, 
wspoluzaleznionych (rodziny). Przedmiotem dzialan Komisji byly przedsi?wzi?cia profilaktyczne 
dla poszczegolnych grup, jak tez praca z osobami uzaleznionymi i ich rodzinami w formie 
prowadzenia wywiadow, rozmow, motywowania do odbycia leczenia odwykowego. Komisja 
wspolpracowala w tym zakresie z terapeutky uzaleznien, prowadzycy Punkt Konsultacyjny w 
Malej Nieszawce, GOPS, Miejskim Osrodkiem Edukacji i Profilaktyki Uzaleznien, Wojewodzkim 
Osrodkiem Terapii Uzaleznienia i Wspoluzaleznienia - Oddzial Odwykowy w Czemiewicach, 
Policjy pedagogami szkolnymi, Zespolem Interdyscyplinamym Pelnomocnikiem Marszalka 
Wojewodztwa Kujawsko-Pomorskiego ds. Uzaleznien HIV i AIDS, Pelnomocnikiem Rzydu ds. 
Rownego Traktowania, czy Panstwowy Agencjy Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych.. 
Komisja w roku 2015 odbyla 12 formalnych posiedzen (z ktorych sporzydzono protokoly, de ifacto 
komisja spotyka si? duzo cz?sciej), na ktory ch przeprowadzala rozmowy zarowno z osobami 
naduzywajycymi alkoholu, jak i czlonkami ich rodzin. Rozmowy diagnostyczno-motywujyce 
prowadzone byly w celu zmotywowania ich do podj?cia terapii odwykowej (przy osobach 
naduzywajy^cych alkoholu) oraz wspierajyce, informacyjne (z osobami z rodzin, tzw. 
wspoluzaleznionymi). Komisja spotykala si? rowniez z terapeut% z Punktu Konsultacyjnego w 
gminie, czy organizatorami i wykonawcami dzialan profilaktycznych w trakcie roku. W 2015 
roku 3 mieszkancow Gminy odbylo leczenie odwykowe na oddziale calodobowym oraz 3 osoby 
odbyly terapi? na oddziale dziennym. Kontynuowal dzialalnosc Punkt Konsultacyjny dla osob 
uzaleznionych i ich rodzin (raz w tygodniu w kazdy poniedziaiek, udzielono ok. 130 konsultacji 
w c i ^ u calego roku, terapeutka bardzo angazuje si? w swojy prac?), ktory dzialal w takich 
obszarach, jak: prowadzenie poradnictwa indywidualnego w zakresie pomocy osobom 
uzaleznionym od alkoholu, motywowanie osob do podj?cia leczenia odwykowego oraz 
informowanie o mozliwosci podj?cia terapii, prowadzenie pracy edukacyjnej w zakresie 
poprawienia fiinkcjonowania spolecznego i rodzinnego osob uzaleznionych od alkoholu, 
prowadzenie pracy edukacyjnej i wspierajycej dla osob wspoluzaleznionych i ich rodzin; 
upowszechnianie materialow informacyjnych o chorobie alkoholowej i narkotykowej, udzielanie 
wsparcia i pomocy psychospolecznej osobom, ktore zakohczyly terapi? podstawow^ wspolpraca 
z GOPS, sydami (kuratorzy sydowi i spoleczni), Policj^ szkolami na terenie gminy oraz 
GKPiRPA w Wielkiej Nieszawce, jak rowniez promowanie zdrowego stylu zycia. Kontynuowal 
dzialalnosc Klub Anonimowych Alkoholikow (AA). Komisja opiniowala w trakcie roku wnioski 
0 wydanie pozwolen na sprzedaz alkoholu przeprowadzajyc kazdorazowo kontrol? kazdego z 
punktow sprzedazy. Aktualizowano i rozprowadzano na terenie gminy informator dotyczycy 
uzaleznien, walki z nimi oraz mozliwosci korzystania z pomocy dla osob uzaleznionych bydz 
zagrozonych uzaleznieniem i ich rodzin na terenie Gminy. Prowadzono na stronie intemetowej 
www.wielkanieszawka.pl zakladk? GKPiRPA, w ktorej umieszczane sy najwazniejsze informacje 
dotyczyce zakresu dzialania Komisji. W trakcie roku zrealizowano szereg przedsi?wzi?c, m.in. tj.: 
uczestnictwo w ogolnopolskiej kampanii „Przemoc boli", organizacja warsztatow „Szkola dla 
rodzicow i wychowawcow", akcje informacyjne, organizacja wyjazdu edukacyjno-szkoleniowego 
dla czlonkow Kluby A A i ich rodzin do Parowy Fal?ckiej, organizacja spektakli profilaktycznych 
dla dzieci dotyczycych propagowania zdrowego odzywiania si? i stylu zycia, ekologii oraz 
profilaktyki uzaleznien. 
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Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Aniela Grela - poinformowaia, ze komisja w dn. 25 stycznia 2016 r. 
zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie. Prosila komisj? o rozpropagowanie informacji o jej 
istnieniu i dzialalnosci. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie Sprawozdanie z prac Gminnej 
Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych w zakresie profilaktyki 
alkoholowej za 2015 rok w brzmieniu jak na druku 1- stanowi zalycznik nr 3 do protokoiu. 
Za jego przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
sprawozdanie jednoglosnie. 
Ad. 4 
Przewodniczacy Rady poprosil Przewodniczacy Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i 
Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych Barbar? Slesik o przedstawienie sprawozdania w 
zakresie przeciwdzialania narkomanii za 2015 rok (druk nr 2). 
Przewodniczqca Barbara Slesik - poinformowaia, ze w 2015 r. Komisja realizowala cele ogolne 
i szczegolowe, wynikajyce z Gminnego Programu Przeciwdzialania Narkomanii. Uczestniczono 
w ogolnopolskich kampaniach profilaktycznych pn.: „Narkotyki? To mnie nie kr?ci". Celem 
kampanii bylo dostarczenie informacji o skutkach zachowah ryzykownych wsrod dzieci i 
mlodziezy, umozliwienie dokonywania racjonalnych wyborow, odpowiedzialnosci dziecka i 
rodzica w prawie polskim; „Narkotyki? To mnie nie kr?c i -DOPALACZE" skierowanej do 
mlodziezy, rodzicow i nauczycieli. Wspoldzialano wraz z Instytutem Psychologii Zdrowia 
Polskiego Towarzystwa Psychologicznego w kampanii wsparcia dla osob uzaleznionych 
behawioralnie i ich rodzin (np. uzaleznienia od hazardu, uzaleznienie od Intemetu lub komputera, 
seksoholizm, pracoholizm, itp.). Prowadzono i aktualizowano na stronie intemetowej gminy 
informacje dotyczyce problematyki profilaktyki narkotykowej. Monitorowano problematyk? 
narkomanii na terenie gminy (we wspolpracy ze szkolami). Nikt bezposrednio nie zwrocil si? do 
Komisji w 2015 r. z problemem narkomanii. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Aniela Grela - poinformowaia, ze komisja zaopiniowala sprawozdanie 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie Sprawozdanie z prac Gminnej 
Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych w zakresie przeciwdzialania 
narkomanii za 2015 rok w brzmieniu jak na druku nr 2 - stanowi zalycznik nr 4 do protokoiu. 
Za jego przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
sprawozdanie jednoglosnie. 
Ad. 5 
a) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze zgodnie ustawy o wychowaniu w trzezwosci i 
przeciwdzialaniu alkoholizmowi kluczowym aktem prawnym, na podstawie ktorego prowadzona 
jest realizacja wskazanych dzialan jest gminny program profilaktyki i rozwiyzywania problemow 
alkoholowych, uchwalany corocznie przez Rad? Gminy. Zadania uj?te w gminnym programie sy 
inicjowane prze gminny komisj? rozwiyzywania problemow alkoholowych, powolany przez Wojta 
gminy, ktora czuwa nad realizacjy gminnego programu i koordynuje realizacj? poszczegolnych 
zadan i projektow. W zwiyzku z powyzszym przedklada si? Radzie Gminy przygotowany Program 
na 2016 r., ktorego zalozeniem jest prowadzenie dzialan zmierzajycych do poprawy sytuacji osob i 
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rodzin, w ktory ch wyst^puje problem uzaleznienia. Glowne punkty Programu to: diagnoza, 
profilaktyka, rozwiyzywanie problemow alkoholowych i ograniczenie dost?pnosci alkoholu. 
Zaapelowal do radnych, aby jako rada podj?li dyskusj? nt. ograniczenia dost?pnosci alkoholu na 
terenie gminy, szczegolnie sprzedazy alkoholu w sklepach calodobowych/nocnych 
funkcjonujycych na stacjach benzynowych. W kompetencji rady jest ograniczenie punktow 
sprzedazy alkoholu na terenie gminy. Alkohol kupujy mieszkahcy i kierowcy, ktorzy po wypiciu 
alkoholu rano ruszajy w drog?. W ramach realizacji Gmiimego Programu, czlonkowie Gmiimej 
Komisji Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych, za udzial w pracach Komisji otrzymujy 
wynagrodzenie w kwocie 230 zl brutto za kazde posiedzenie Komisji, nie wi?cej jednak niz 230 
zl brutto miesi?cznie. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Aniela Grela - poinformowaia, ze komisja zaopiniowala program 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radny Michal Dqbrowski - podzielil spostrzezenia Wojta dot. sprzedazy alkoholu na stacjach 
benzynowych na terenie gminy. Sam byl kilkakrotnie swiadkiem, kiedy kierowca ci?zar6wki po 
wypiciu piwa, wyruszal dalszy tras?. Moze zlikwidowanie tych punktow poprawiloby 
bezpieczehstwo na drogach. 
Dyrektor SP w Malej Nieszawce Bronislawa Maslowska - poprosila, aby GKPiRPA zaj?la si? 
w swoich dzialaniach kolejnym uzaleznieniem, ktore obserwuje na terenie swojej szkoly. Chodzi 
o uzaleznienie od telefonu komorkowego, tzw. fonoholizm, ktore dotyka dzieci w coraz 
mlodszym wieku. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/74/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie przyj?cia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiyzywania Problemow Alkoholowych na rok 2016 w brzmieniu jak na druku 
nr 3 - stanowi zalycznik nr 5 do protokoiu. Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow 
przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w 
wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze zgodnie z ustawy o przeciwdzialaniu 
narkomanii wojt przedklada Radzie Gminy projekt Gminnego Programu Przeciwdzialania 
Narkomanii. Celem Programu jest rozwiyzywanie problemow zwiyzanych z narkomaniy na 
terenie gminy, dzialalnosc informacyjna i edukacyjna w zakresie profilaktyki narkotykowej. 
Program okresla cele i zadania GKPiRPA na 2016 rok, aby przeciwdzialac problemowi szerzenia 
si? narkomanii i zazywania dopalaczy. Jest to problem bardzo powazny i trudny do zwalczania. 
Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Aniela Grela - poinformowaia, ze na posiedzeniu w dn. 25 stycznia 
2016 r. komisja zaopiniowala program pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/75/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie przyj?cia Gminnego Programu 
Przeciwdzialania Narkomanii na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi zalycznik nr 6 
do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 



Przewodniczacy Rady oglosil 10-minutowq przerwf. , 
Po przerwie Przewodniczacy wznowil obrady. 
c) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze w regulaminie b?dycym zalycznikiem do 
uchwaly ustala si? szczegolowe zasady i tryb realizowania przez Wojta Gminy Wielka Nieszawka 
budzetu partycypacyjnego w Gminie Wielka Nieszawka na rok 2017. Na budzet partycypacyjny 
przeznacza si? 350.000,00 zlotych. Istotny zmiany w stosunku do regulaminu na 2016 rok, jest 
zapis, ze za wybrane do realizacji uznaje si? projekty, ktore uzyskaly najwi?kszy liczb? glosow, 
jednak nie mniej niz 30 waznych glosow. Nie moze bye takiej sytuacji, ze na liscie poparcia 
projektu musi bye przynajmniej 15 osob popierajycych projekt, a w glosowaniu na dany projekt 
oddanych zostaje 3 glosy, i taki projekt przechodzi do realizacji, jak to mialo miejsce w przypadku 
niektorych projektow na 2016 r. W regulaminie nie ustalono kwot z podzialem na poszczegolne 
solectwa i kwoty ogolno gminnej. Zostany one podane, jak rowniez szczegolowy terminarz 
poszczegolnych dzialan i sklad komisji wraz z obserwatorami z kazdego solectwa, w zarzydzeniu 
Wojta. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Statutowo-Regulaminowej o opini? w 
tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Agnieszka Wrzesihska - poinformowaia, ze komisja zaopiniowala 
projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapj^ala, kto b?dzie wybieral sklad 
komisji, ile osob b?dzie wchodzilo w jej sklad, kto b?dzie wybieral obserwator6w. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - powtorzyl, ze wszystkie kwestie zwiyzane z procedury prac nad 
budzetem partycypacyjnym zostany uregulowane w zarzydzeniu Wojta. W sklad komisji, ktora 
ocenia wnioski pod wzgl?dem merytoryczno-formalnym i fmansowym, b?dy wchodzic 
pracownicy Urz?du Gminy: radca prawny, skarbnik, sekretarz, kierownik planowania i inwestycji 
i kierownik referatu technicznego. Jezeli chodzi o obserwatorow, to b?dy to osoby wybrane 
sposrod rady gminy. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/76/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie budzetu partycypacyjnego w 
Gminie Wielka Nieszawka na rok 2017 w brzmieniu jak na druku nr 5 - stanowi zalycznik nr 7 do 
protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glos6w przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt dotyczy zaliczenia drog do kategorii 
drog gmirmych oraz ustalenie ich przebiegu. Ustawa o drogach publicznych nalozyla na gminy 
obowiyzek zaliczenia do kategorii drog gminnych drog o znaczeniu lokalnym, nie zaliczonych do 
innych kategorii, a stanowiycych uzupelniajycy siec drog sluzycych miejscowym potrzebom. 
Czterdziesci wyszczegolnionych w zalyczniku drog stanowi wlasnosc Gminy Wielka Nieszawka. 
W tabeh wyszczegolniono polozenie, nazw? ulicy, dlugosc, numer i przebieg kazdej drogi. 
Dodatkowo dla kazdej z drog opracowano zalycznik graficzny. Dla tych drog, ktore nie majy 
jeszcze ustalonej organizacji ruchu, tak organizacja zostanie ustalona. Wojt wniosl o przyj?cie 
uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowaia, ze na posiedzeniu w dn. 25 
stycznia 2016r. komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
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Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal, czy droga do pieczarkami w Wielkiej 
Nieszawce jest drogy gminny, i w jakim celu zostanie zrobiona. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - potwierdzil, ze droga jest wlasnosciy gminy. Chodzi o jej 
poszerzenie, o czym mowil na ostatniej sesji. Aktualny wiasciciel pieczarkami wykupi teren na jej 
poszerzenie i przekaze go gminie w drodze darowizny. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/77/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie zaliczenia drog do kategorii dr6g 
gmirmych oraz ustalenia ich przebiegu w brzmieniu jak na druku nr 6 - stanowi zalycznik nr 8 do 
protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
e) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy podj?cia dzialan w 
celu realizacji inwestycji gmirmej pn. „Centrum Spoleczno-Kulturalne w Wielkiej Nieszawce", 
obejmujycej dziermy dom pobytu seniorow, Gminny Osrodek Zdrowia, swietlic? srodowiskowy 
dla mlodziezy oraz pomieszczenia na spotkania wielopokoleniowe, w tym pomieszczenia na 
warsztaty terapeutyczne. Budynek planuje si? zlokalizowac na dzialkach o numerach 128/8 i 
128/10 w Wielkiej Nieszawce. Dzialki te sy wlasnosciy gminy Wielka Nieszawka. Powierzchnia 
zabudowy to okolo 850 m^. Dzialania w ramach tego zadania b?dy polegac na remoncie 
(rewitalizacji) starego budynku Urz?du Gminy i budowie nowego obiektu, z zastrzezeniem ze 
wartosc tej inwestycji nie powinna przekroczyc kwoty 4 500 000 zl . Istnieje szansa pozyskania 
srodkow zewn?trznych na to zadanie w z funduszow na rewitalizacje lub przeznaczonych na 
aktywizacj? seniorow. Potrzebne sy tez pomieszczenia na szkol? muzyczny, ktora moglaby 
znalezc si? w obecnym budynku osrodka kultury, a biblioteka i gminne centmm informatyczne, 
czy dodatkowo harcowka, moglyby si? znalezc w obecnym budynku Urz?du Gminy. Gmina jest 
bardzo ograniczona w rozwoju ze wzgl?du na braki lokalowe, dotyczy to Osrodka Zdrowia, 
miejsc spotkan mieszkancow, w zwiyzku z tym powstaje koniecznosc przystypienia do realizacji 
w/w inwestycji. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczy Komisji Zagospodarowania Przestrzeimego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowaia, ze na posiedzeniu w dn. 25 
stycznia 2016r. komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zastanawiala si? nad propozycjy 
usytuowania szkoly muzycznej w osrodku kultury. Czy znajdzie si? az tylu ch?tnych? Poza tym 
szkola muzyczna w Toruniu uruchomila nowy obiekt przy ul. Chelmihskiej, z kadry fachowcow. 
Jest to szkola z tradycjami i osiygni?ciami w skali krajowej, nie tak daleko usytuowana od gminy 
Wielka Nieszawka. 
Przewodniczacy Rady - zauwazyl, ze poprzednia rada, w sklad ktorej wchodzila rowniez obecna 
pani soltys, widziala koniecznosc powstania szkoly muzycznej na terenie gminy. Byla mowa o 
lokalizacji w Cierpicach, ale ze wzgl?du na rozne przeciwnosci i brak lokalu realizacja nie doszla 
do skutku. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - powiedzial, ze szkola w Toruniu podlega prezydentowi miasta, a 
na terenie gminy ma powstac szkola powiatowa, subwencjonowana ze srodkow powiatu, a nie z 
budzetu gminy, i na pewno znajdy si? ch?tni na nauk? gry na instrumentach. Obecnie zaj?cia 
muzyczne odbj^ajyce si? w osrodku kultury sy dotowane ze srodkow gminy. 
Radny Krzysztof Czarnecki -stwierdzil, ze wymienia si? rozne instytucje, ktore majy miec 
siedzib? w budynkach, o ktorych mowa. Czy pomyslano tez o budynku pod zlobek. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze na tej sesji nie podnosil tematu oswiaty, gdyz 
trzeba zaczekac do kohca marca, kiedy to zakohczy si? rekrutacja do oddzialow przedszkolnych i 
b?dzie wiadomo, czy dzieci pozostany w oddzialach przedszkolnych, jak to umozliwia nowa 
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ustawa, czy tez pojdy do I klasy. Dopiero wtedy b?dzie mozna podjyc decyzje co do budowy 
nowego przedszkola i przeksztalcenia obecnego przedszkola w zlobek, czy znalezienia innej 
koncepcji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/78/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie podj?cia dzialan w celu realizacji 
inwestycji gminnej pn. „Centrum Spoleczno-Kulturalne w Wielkiej Nieszawce" w brzmieniu jak 
na druku nr 7 - stanowi zalycznik nr 9 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
f) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poprosil, aby radni zmienili nazw? projektu z „Budynek Uslug 
Komunalnych w Wielkiej Nieszawce" na „Centrum Obslugi Mieszkancow w Wielkiej 
Nieszawce". Projekt uchwaly dotyczy dzialan w celu realizacji zadania inwestycyjnego, w ktorego 
sklad wejdy: Urzyd Gminy, Gminny Osrodek Pomocy Spolecznej, sala kinowa ze sceny do 
wyst?p6w teatralnych, z zastrzezeniem, ze lyczna wartosc tej inwestycji nie powinna przekroczyc 
kwoty 6 000 000 zl . Budynek planuje si? zlokalizowac na dzialkach o numerach 113 i 114 w 
Wielkiej Nieszawce. Dzialki te sy wlasnosciy gminy Wielka Nieszawka. Powierzchnia zabudowy 
budynku to okolo 880 m^. Budynek b?dzie swoim wyglydem nawiyzywal do tradycyjnych 
zabudowah menonickich na terenie gminy i b?dzie zbudowany z takich samych materialow jak 
CSiR „01ender". Za budynkiem planuje si? rowniez budow? parkingu, nasadzenie zieleni i 
postawienie sceny do wyst?p6w podczas organizowanych na tylnej cz?sci terenu festyn6w lub 
innych wydarzen. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczy Komisji Zagospodarowania Przestrzeimego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowaia, ze na posiedzeniu w dn. 25 
stycznia 2016r. komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XV/79/2016 Rady 
Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 stycznia 2016 r. w sprawie podj?cia dzialan w celu realizacji 
inwestycji gmirmej pn. „Centrum Obslugi Mieszkancow w Wielkiej Nieszawce" w brzmieniu jak 
na druku nr 8 - stanowi zalycznik nr 10 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 

Przewodniczacy Rady oglosil 10-minutow^ przerwg. 
Po przerwie Przewodniczacy wznowil obrady. 

Ad. 6 
Przewodniczacy Rady oddal glos przewodniczycym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 

a) Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowaia, ze komisja w 3-osobowym 
skladzie byla na wyjazdowym posiedzeniu w Wierzbinku, gdzie oglydano Urzyd Gminy, w dn. 
25 stycznia opiniowala materialy na sesj?. 

b) Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowaia, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 25 stycznia opiniowala materialy na sesj?. 

c) Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowaia, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 25 stycznia opiniowala materialy na sesj?. 
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d) Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria poinformowaia, ze 
komisja nie odbyla posiedzen mi?dzy sesjami.. 

Ad. 8 
Przewodniczacy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na X I V sesji Rady Gminy, 
ktora odbyla si? w dniu 15 grudnia 2016 r. 
Ad. 9 
Radny Krzysztof Czarnecki - podzi?kowal, za przekazanie radnym terminow sesji na 2016 r., 
ale prosil o zastanowienie si? nad godzinami odbywania sesji, czy nie mogla to by bye godz. 15. 
Przewodniczacy Rady - odpowiedzial, ze zaproponowal godz. 9 lub 10 w godzinach pracy 
Urz?du Gminy, tak aby mozna bylo zapraszac odpowiednich kierownikow referatow do 
wypowiedzenia si? w zaleznosci od poruszanych tematow. 
Radna Anna Kumorek - poparla propozycj? radnego Czameckiego, zeby sesje odbywaly si? o 
godz. 15 ze wzgl?du na prac? zawodowy radnych. 
Przewodniczacy Rady - odpowiedzial, ze zgodnie z at. 25 ust. 3 ustawy o samorzydzie gmirmym 
pracodawca jest zobowiyzany zwolnic radnego od pracy zawodowej w celu umozliwienia mu 
brania udzialu w pracach rady. 
Radna Malgorzata Kopanska-Mizeria - zauwazyla, ze zgodnie z Regulaminem Rady Gminy 
Wielka Nieszawka sesje zwoluje Przewodniczycy Rady, ustalajyc porzydek obrad, miejsce, dzien i 
godzin? sesji. Jego decyzje w tej materii nie podlegajy ani dyskusji, ani glosowaniu. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - poruszyla spraw? dojazdu do dwoch 
posesji za kanalem na ul. Walowej. Droga jest nieprzejezdna, stoi tam woda, wystarczy zrobic tarn 
jakies odprowadzenie. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - prosil w imieniu mieszkancow osiedla 
Andrewex, aby przy ul. Sosnowej postawic przy krzyzu tabliczk?-kierunkowskaz z numerami 
budynkow od 30 do 38, gdyz trudno tam trafic. 
Dyrektor SP w Malej Nieszawce Bronislaw Maslowska - zapytala, czy gmina ma mozliwosc 
interwencji w przypadku palenia w piecach smieci przez mieszkancow. Powietrze w Malej 
Nieszawce jest bardzo zanieczyszczone i trudno jest oddychac. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadajyc na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 
- jezeli chodzi o ul. Walowy, woda stala w jednym miejscu, spuszczono jy juz i zostanie 
przywieziona podsypka i kamieh, aby to miejsce podniesc. W czasie roztopow woda stoi nawet na 
asfalcie, nie tylko na polnych drogach, 
-jezeli chodzi o tabliczk? przy krzyzu na ul. Sosnowej, zostanie postawiona, 
- jezeli chodzi o smog, byla o tym mowa przy projekcie pomp ciepla. Po ich instalacji w Malej 
Nieszawce, gdzie jest bardzo g?sta zabudowa, w okresie letnim sytuacja ulegla zmianie, gdyz 
wiele osob pompy tam posiada i uzywa ich do ogrzewania wody, nie spalajyc smieci w tym celu. 
Najbardziej zagrozonym miastem, jezeli chodzi o smog, jest Krakow, gdzie przyj?to uchwal? o 
likwidacji wszystkich piecow w?glowych, mialowych i kominkow w ciygu 2 lat. Gmina nie 
posiada uprawnien, aby wejsc na teren posesji i sprawdzic, czym wiasciciel pali w piecu. Coraz 
wi?cej mieszkancow przechodzi na ogrzewanie gazowe, co eliminuje w pewnym stopniu 
zanieczyszczenie powietrza. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - poinformowaia, ze mieszkancy z listy 
rezerwowej, ch?tni do instalacji pomp ciepla, pytajy si?, kiedy mogliby liczyc na ich instalacj?. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - powiedzial, ze jako przedsi?biorca zuzywal 250 ton 
mialu rocznie. Kiedys kupowal go bezposrednio z kopalni, mial byl malo kopcycy i bardzo 
energetyczny. Kiedy nie mozna juz bylo kupic opalu bezposrednio, tylko przez firm?, wydajnosc i 
kalorycznosc mialu pomieszanego ze skruszonym przez firm? kamieniem spadla 0 25%, a 
zadymienie si? zwi?kszylo. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze listy ch?tnych na pompy ciepla sy otwarte, 
mozna si? zapisywac. Szkoda, ze mieszkahcy zdecydowali si? tak pozno. Gmina zakladala 
instalacj? 500 pomp, a ch?tnych bylo na 247 pomp. Gmina ma rowniez w planach inne zrodla 
ekologicznej, odnawialnej energii, np. fotowoltaika, ktore, w przypadku pozyskania 
dofinansowania, b?dzie mieszkahcom proponowac. 
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Ad. 9 
Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie udziahi 
w X V sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknyl obrady. 

Protokolowala: 
Ewa Wroblewska-Kucharska 

P R Z E W O D N I C Z A C Y 
J A D Y G M I N Y 

Ireneusz Smiechowski 
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